

Title (en)  
Overpressure ventilation device for gas mask

Title (de)  
Überdrucklüftungsvorrichtung für Gasmaske

Title (fr)  
Dispositif de ventilation en surpression pour masque à gaz

Publication  
**EP 0893141 A1 19990127 (FR)**

Application  
**EP 98401841 A 19980721**

Priority  
FR 9709278 A 19970722

Abstract (en)  
The ventilator assembly, comprising a centrifugal fan (8) before the filter (4,5), incorporates a support (14) which is fixed to the filter cover (3) and enables the fan rotor (10) and its drive motor (11) to be centred on the filter's lengthwise axis to assure an axial flow from the fan. The filter cover (3) has a recess (13) to receive the support, made with a lateral wall (15) to co-operate with a coupling surface (22) on the support. A second lateral wall (16) extends from the first, and a base (17) has apertures (18) for the air to flow through. The support is in the form of a centering cap for the fan rotor and drive motor, and has a deflector (23) between it and the rotor.

Abstract (fr)  
L'invention concerne un dispositif de ventilation en surpression d'un filtre à air 4, 5 de masque à gaz intégré dans un boîtier 2 fermé par un couvercle 3, constitué d'un ventilateur 8 connecté en amont du filtre. Il comprend un support 14 solidaire du couvercle du filtre permettant de centrer le moteur 9 et la roue 10 du ventilateur 8 sur l'axe longitudinal du filtre, de façon à obtenir un fonctionnement axial du ventilateur 8. Le couvercle 3 est muni d'un puit 13 de réception du support 14, comportant une première paroi latérale 15 coopérant avec les moyens de raccordement 22, une seconde paroi latérale 16 prolongeant la première et une paroi de fond 17 munie d'orifices 18 de passage de l'air. Des lamelles sont fixées à la seconde paroi latérale 16 et au fond 17 pour canaliser l'air vers les orifices 18 de passage. <IMAGE>

IPC 1-7  
**A62B 18/00**

IPC 8 full level  
**A62B 18/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)  
**A62B 18/006** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)  
• [A] EP 0164946 A2 19851218 - RACAL SAFETY LTD [GB]  
• [A] GB 2222777 A 19900321 - SABRE SAFETY LTD [GB]  
• [AD] US 5404874 A 19950411 - MEIER PETER [CH]  
• [A] FR 2097508 A5 19720303 - BASSIN NORD PAS CALAIS

Cited by  
EP2094360A4; EP3808412A1; WO2021043688A1

Designated contracting state (EPC)  
DE FI GB NL

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0893141 A1 19990127; EP 0893141 B1 20030604; CA 2242667 A1 19990122; CA 2242667 C 20060704; DE 69815217 D1 20030710; DE 69815217 T2 20040429; FR 2766377 A1 19990129; FR 2766377 B1 19990917; US 6050262 A 20000418**

DOCDB simple family (application)  
**EP 98401841 A 19980721; CA 2242667 A 19980721; DE 69815217 T 19980721; FR 9709278 A 19970722; US 11178098 A 19980708**